
Kystsikring af Kobæk Strand  

Notater fra møde i Følgegruppen, lørdag d. 21. september 2019 

Kobæk Sønder Strand 

 

Dagsorden (fra indkaldelsen): 

1. Siden sidst 

2. Gennemgang og evt. udarbejdelse af kommentarer til det udleverede "dispositionsprojekt"  (som blev 

udeleveret i print til de 10 fra arbejdsgruppen, som deltog i mødet).  Da skitseprojektet betragtes som 

et arbejdspapir udleveres det ikke digitalt, og indgår ikke som akt i sagen (der kan ikke søges 

aktindsigt). 

3. Kommunikationsstrategi 

4. Kommissorium for følgegruppens arbejde 

5. Evt. 

 

Deltagere var repræsentanter fra: 

Sønder Strand gr.fore.    

Nørre Strand gr.fore.  

Østre Strand gr.fore. 

Plantagen gr.fore. 

Gyvelmosen gr.fore.  

Saltengen gr.fore.  

Slagelse Kommune, Teknik og Miljø: deltog ikke   

Kobæk Strand Konferencecenter:  deltog ikke 

 

 

  



Referat: 

Dirigent og referent valgt blandt deltagerne. 

1. Siden sidst 

Gruppen har kommenteret Kommunens forslag til placering af højdevisere til illustrering af digets 

kronehøjde. På Slagelse Kommunes hjemmeside fremgår det at COWI anbefaler, at digets kronekote bliver 

+2.2 m DVR90. Sønder Strand har orienteret sine medlemmer om det ny forslag til digehøjde. 

Kommunen overvejer at etablere to skotter (sluser) i diget foran parkeringspladsen og at flytte 

pumpestationen for enden af Kobækrenden indad, så den kommer inden for det fremtidige dige. Gruppen 

bifalder forslaget. 

2. Gennemgang og evt. udarbejdelse af kommentarer til det udleverede "dispositionsprojekt"  (som blev 

udeleveret i print til de 10 fra arbejdsgruppen, som deltog i mødet).   

Kommunen meddeler, at der ikke er ressourcer i kommunen til at fremme digeprojektet og få det godkendt 

af kommunalbestyrelsen så hurtigt, som hidtil forudsat pga af andre projekter. Gruppen besluttede at bede 

Kommunen få sat højdeviserne op nu og høre, hvad der kan gøres for at fremme projektet.  

For dog at fremme projektet mest muligt, medens kommunen finder ressourcer, kunne man starte på at få 

tilladelserne til at hæve Saltengsvejen på plads (ikke projekteringen, ikke byggeriet), så eventuelle 

udfordringer med tilladelser kan blive afklaret og hele projektet dermed fremmet? Hævningen af 

Saltengsvejen er en grundlæggende forudsætning for hele projektets gennemførlighed. 

Gruppen besluttede at spørge Kommunen om: 

a) Højdeviserne kunne blive sat op nu? 

b) Tilladelserne til hævning af Saltengsvejen kan blive ansøgt nu? 

c) Hvad der kan gøres for at få opprioriteret projektet. 

Følgegruppen vil tage et møde med Kommunen om de tre punkter. 

3. Kommunikationsstrategi 

De enkelte grundejerforeninger holdes informerede om digeprojektet af deres bestyrelser. F.eks. den ny 

projekterede kronehøjde, opsætning af højdevisere, kommunens informationsside om digeprojektet. 

4. Kommissorium 

Gruppen laver et udkast baseret på et forslag fra Korsør, som Kommunen har sendt.  

Eventuelt 

Trygfonden har afslået en ansøgning om hjertestarter. Kobækcaféen ville ellers gerne lægge plads til.  

Nørre Strand GF har fået foreløbigt mundtligt tilsagn fra kommunen om at grundejerforeningerne må sætte 

en hjertestarter op ved P-pladsen. Kommunen er også villig til at påtage sig vedligeholdelsen. Gruppen 

støtter at gå videre med det.  

https://www.slagelse.dk/borger/kultur-natur-og-fritid/strande-og-kyster/kystbeskyttelse/projekter-om-kystbeskyttelse/dige-kobaek-strand?utm_source=nyhedsbrev&utm_title=dige-kobaek-strand
https://www.slagelse.dk/borger/kultur-natur-og-fritid/strande-og-kyster/kystbeskyttelse/projekter-om-kystbeskyttelse/dige-kobaek-strand?utm_source=nyhedsbrev&utm_title=dige-kobaek-strand


Der findes en app for sundhedsuddannede: ”Hjerteløber”, som kan bruges til at skaffe hjælp f.eks. i tilfælde 

af hjertestop. 

2. oktober i det Røde Pakhus fortælles om Den Spanske syge i Skælskør 1918-20   

 

Kobæk Strand, 21. september 2019 

Referenten 

https://www.trygfonden.dk/viden-og-materialer/apps/hjerteloeber

